

First of all, I want to congratulate Guy Olivier and Vijay Sood and all of their organizing committee for an excellent 2003 Canadian Conference. Well-done folks.

I also want to share with you some observations concerning our IEEE Canada membership, which totaled close to 16,000 as of December 31, 2002. This included a healthy student population of close to 3,500 students. The number of voting members was close to 10,000. In a manner similar to the American Regions (1-6) we had a sustained decline in our membership. Clearly, we need to actively pay close attention to our membership retention and activities to retain them. We do well in relation to other regions in terms of the number Senior Members (close to 1,000) and Fellows (over 200). I noted that we have only three women Fellows in our region, and I feel that we have many more worthy candidates that should be considered. Please let me have some names.

The Regional Committee Meeting was held in conjunction with the Canadian Conference on Electrical and Computer Engineering in Montreal. At the Caucus and Regional Committee meetings on Saturday and Sunday May 3-4, 2003, we had many distinguished guests on hand, including Candidates for President-elect. An IEEE Presidential Candidates Forum was a feature of the Caucus meeting.

At the regional meeting, it was decided to expand the scope of the program Pre-College Career Education workshop to all of R7. Dr. Gorham subsequently conducted the workshop in four other eastern Canadian Sections as part of the tour of Eastern Canada Council organized by Dr. Ferial El-Hawary. Dr. Bob Alden gave an update on IEEE Canadian Foundation's activities. The Foundation's Web site now has a French URL. For the Sections Congress 2008 there will be only one Canadian bid. The region is supporting the Québec Section bid.

Now for some news. Witold Kinsner and Xavier Maldaque are assuming the role of co-editors of the Canadian Journal of Electrical & Computer Engineering to succeed Dr. Om Malik. Thanks Om. IEEE Toronto will celebrate its Centennial in October (see special insert in this issue of the CR) and IEEE Winnipeg is celebrating its 50th anniversary in September.

In closing, I wanted to emphasize to our membership the importance of voting in this year's Annual IEEE Elections. Get out and vote because we have Canadian candidates not only for the Regional Director Elect, but also in the Vice President Technical Activities and for Division VII (Power and Energy) profiles.

Mo El-Hawary
20 July 2003

**Vijay Bhargava who was also nominated by the IEEE Board of Directors to contest the election has now withdrawn from the race. Vijay has now joined the Department of Electrical and Computer Engineering at the University of British Columbia as a Professor and Head of the Department. The department is poised for significant growth over the next few years and an additional building is under construction. The increased nature of Vijay's administrative duties precludes a very heavy involvement with the affairs of the IEEE. He can be reached at: vijayb@ece.ubc.ca*

Premièrement, j'aimerais féliciter Guy Olivier et Vijay Sood et le comité organisateur pour une excellente conférence canadienne 2003. Très bon travail.

Je voudrais aussi partager avec vous quelques remarques concernant le membership de IEEE Canada, qui totalise près de 16 000 membres en date du 31 décembre 2002. Ce nombre inclut une participation étudiante de près de 3 500 membres. Le nombre de membres votant se situait à près de 10 000. Nous avons enregistré un déclin du nombre de nos membres, situation qui s'est aussi produite aux Etats-Unis, dans les régions 1-6. De toute évidence, nous devons porter une attention particulière à la rétention de nos membres et aux activités qui permettront de garder ceux-ci au sein de l'IEEE. Nous nous comparons favorablement aux autres régions quant au nombre de membres seniors (aux environs de 1000) et aux membres supérieurs (plus de 200). J'ai remarqué que nous n'avons que trois femmes membres supérieurs de l'IEEE dans notre région. Je crois que nous avons beaucoup plus de candidates qui méritent d'être considérées. S'il-vous-plait, faites-moi part de noms de candidates.

La réunion du comité régional a eu lieu en parallèle avec le Congrès canadien en génie électrique et informatique à Montréal. Les réunions de caucus et de comité régional ont eu lieu les samedi et dimanche 3 et 4 mai 2003. Plusieurs invités de marque étaient présents à ces réunions, dont les candidats au poste de président-élu. Un des faits saillants de la réunion de caucus aura été le forum des candidats au poste de président de l'IEEE Canada. A la réunion régionale, il a été décidé d'étendre le champ d'application de l'atelier du programme "Pre-College Career Education" à toute la région 7. Le Dr Gorham a ensuite dirigé l'atelier dans quatre autres sections de l'Est du Canada. Cela faisait partie du tour du conseil de l'Est du Canada organisé par le Dr Ferial El-Hawary. Un compte rendu des activités de la fondation canadienne de l'IEEE a été donné par le Dr Bob Alden. La version française du site Internet de la fondation est maintenant disponible. Il n'y aura qu'une seule section candidate pour le congrès des sections qui aura lieu en 2008. La région offre son appui à la section de Québec.

Quelques nouvelles. Witold Kinsner et Xavier Maldaque occupent maintenant les fonctions de co-rédacteurs pour la Revue canadienne de génie électrique et informatique. Dr. Om Malik occupait précédemment ce poste. Merci, Om. IEEE Toronto célébrera son centième anniversaire en octobre (veuillez consulter la section spéciale dans ce numéro de la Revue canadienne de l'IEEE) et IEEE Winnipeg célébrera son cinquantième anniversaire en septembre.

Pour terminer, je voudrais mettre l'emphase sur l'importance de voter à l'élection annuelle de l'IEEE. Allez voter car nous avons des candidats canadiens non seulement pour le poste de directeur régional élu, mais aussi pour les postes de vice-président des activités techniques et division VII (Puissance et énergie).

Mo El-Hawary
20 juillet 2003



Mo El-Hawary, president of IEEE Canada, presented the three candidates for President-elect of the IEEE to the Region 7 caucus meeting in Montreal in May: (from left to right) Cleon Anderson, Vijay Bhargava (now withdrawn from the race*) and Mike Lightner.

Mo El-Hawary, président de l'IEEE Canada, a présenté les trois candidats pour le poste de président-élu de l'IEEE, région 7, lors de la réunion tenue en mai dernier à Montréal. Il s'agit de (de gauche à droite) Cleon Anderson, Vijay Bhargava (n'est plus dans la course*) et Mike Lightner.

RAB Award to Toronto Section



The IEEE Toronto Section is a recipient of the 2002 RAB Section Sustained Membership Growth Award for Outstanding Leadership and Results in IEEE Membership Development Activities for the period of 1999 to 2002 in Region 7. This award will be presented to the Section during the Centennial celebration in October 2003.

